
В настоящей статье рассматриваются основные направления функционирования системы 

«Открытое пра-вительство» в субъектах Российской Федерации в рамках проекта «открытый 

регион». Выделяются как наибо-лее важные среди них публикация открытых данных и 

вовлечение граждан в государственное управление. От-мечается разный уровень активности 

органов исполнительной власти субъектов Российской Федерации по внедрению механизмов 

открытости в свою деятельность. Формулируются предложения по теме исследования. 

 

In the present article the main directions of functioning of Open government system in subjects of the 

Russian Federation within the open region project are considered. The publication of open data and 

involvement of citizens in public administration are distinguished as the most important from them. 

Different level of activity of executive authorities of subjects of the Russian Federation on introduction 

of mechanisms of openness in the activity is noted. Offers on  

a research subject are formulated. 


